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Zápis č. 1/2024 
ze zasedání Správní rady VŠPJ 

Termín zasedání: 4. dubna 2024 

Přítomni: Mgr. Petr Černikovský, JUDr. Rostislav Dvořák, prof. MVDr. Vladimír Večerek, CSc., MBA, 
Ing. Jaroslav Vymazal, Mgr. Šárka Kubátová, 

Omluveni: Ing. Jiří Paroulek, MBA, LLM, Ing. Milan Macholán, PhDr. Jindřich Fryč, MUDr. Jiří 
Běhounek. 

Z 9 členů Správní rady VŠPJ (dále „SR VŠPJ“) na zasedání přítomno 5 členů SR VŠPJ. Celkem přítomna 
nadpoloviční většina členů, zasedání je usnášeníschopné. 

Dále přítomni: 
doc. Ing. Zdeněk Horák, Ph.D., (rektor), Ing. Oldřich Rambousek, Ph.D. (kvestor), Monika Jonášová 
(zástupkyně tajemnice správní rady) 

Program jednání: 

1) Schválení programu jednání 

2) Seznámení s výsledkem korespondenčního hlasování dne 26. 2. 2024 

3) Rozpočet VŠPJ na rok 2024 a střednědobý výhled rozpočtu do roku 2026 – ke schválení 
podle § 15 odst. 2 písm. b) zákona 

4) Různé 

- Informace rektora o novinkách na VŠPJ 

Bod jednání č. 1 – Schválení programu jednání a ověřovatele zápisu 

Předseda SR VŠPJ Mgr. Petr Černikovský přivítal přítomné, navrhl členům SR VŠPJ plánovaný program 
jednání a jako ověřovatele zápisu Mgr. Šárku Kubátovou. Vyzval členy SR VŠPJ k návrhům na doplnění 
programu. 

 
Členové SR vyjádřili souhlasné stanovisko k tomuto návrhu. Jiné podněty z řad členů SR VŠPJ nebyly 
navrženy. 

Výsledek hlasování k bodu 1 – přijetí usnesení č. U/0176/1/2024/SR: 

„Správní rada VŠPJ konstatuje, že jednání je usnášeníschopné a schvaluje program jednání  
a ověřením elektronického zápisu pověřuje Mgr. Šárka Kubátová 

PRO: 5  PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 
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Členové SR VŠPJ obdrželi v časovém předstihu podkladové materiály k projednávaným bodům 
programu. 

Bod jednání č. 2 – Seznámení s výsledky korespondenčního hlasování  

Předseda SR VŠPJ seznámil členy správní rady s výsledkem korespondenčního hlasování ze dne  

26. 2. 2024. 

Korespondenční hlasování ze dne 26. 2. 2024 se týkalo schválení Plánu realizace Strategického 

záměru Vysoké školy polytechnické Jihlava pro rok 2024.  

Korespondenčním hlasováním bylo počtem 8 hlasů (1 se zdržel) přijato usnesení  

č.  U/175/PR/2024/SR: „Správní rada VŠPJ schvaluje bez připomínek Plán realizace Strategického 

záměru Vysoké školy polytechnické Jihlava pro rok 2024“.  

Bod jednání č. 3 – Rozpočet VŠPJ na rok 2024 a střednědobý výhled rozpočtu do roku 2026 

Předseda SR VŠPJ požádal rektora a kvestora o stručné seznámení s návrhem Rozpočtu VŠPJ na rok 

2024 a střednědobého výhledu rozpočtu do roku 2026. 

Rektor/kvestor uvedl, že příspěvky a dotace MŠMT činí 73 % a příjmy z vlastní činnosti, doplňkové 
činnosti a ostatních zdrojů pak 27 % jeho zdrojů. Pro rok 2024 nejsou plánovány žádné významné 
změny v oblasti financování. Rozpočet obsahuje rovněž plán investičních akcí na rok 2024.  

Dále rektor/kvestor uvedl, že s ohledem na dosavadní situaci v ČR VŠPJ předpokládá růst nákladů  
a výnosů každým rokem o 1,5 %. Následně kvestor senátory seznámil s nejdůležitějšími položkami 
Střednědobého výhledu rozpočtu do roku 2026. 

Předseda SR VŠPJ poděkoval rektorovi a vyzval členy SR k doplnění či připomínkování předloženého 
návrhu Rozpočtu VŠPJ na rok 2024 a střednědobého výhledu do roku 2026.  

Ing. Vymazal vznesl otázku na spotřebu nákupu a služeb a přesun investic. Podal návrh na propagaci 
mobility studentů a upozornil na akci „Deset tisíc kroků“, která se koná od 1. 4. 2024. Vznesl otázku 
na projekty programu Interreg, na jakých projektech VŠPJ pracuje. Rektor představil běžící projekty  
a přijal informaci o akci „Deset tisíc kroků“.   

Mgr. Kubátová vznesla dotaz, jak VŠPJ pracovala s příspěvky FSKP. Kvestor zodpověděl dotaz, kdy část 
prostředků byla věnována do důchodového a dalšího spoření, a část na další aktivity (sportovní atd.) 

Prof. Večerek vznesl otázku týkající se centralizovaných rozvojových projektů, programů OP JAK  
a NPO. Rektor představil projekty OP JAK a NPO, a informoval, že název centralizované projekty je 
nešťastný (MŠMT je zrušilo), ale jedná se o projekty následující určené pro všechny VŠ. Proběhla 
debata o projektu Green Deal a jeho 3 pilířích, dále o plánované mzdové kohezi, kdy rektor 
informoval členy SR o krocích, které jsou plánovány pro využití přislíbených prostředků ze mzdové 
koheze. Proběhla debata o ostatních službách a cestovném, kdy rektor s kvestorem zdůvodnili 
plánované položky v rozpočtu. 

Mgr. Černikovský vznesl otázku na osobní náklady, které v plánu rozpočtu rostou. Rektor vysvětlil, že 
důvodem je nutnost rozšíření počtu AP pro potřeby akreditací dalších navazujících Mgr. studijních 
programů. 

Jelikož ze strany přítomných nebyly vzneseny žádné další dotazy či připomínky, bylo přistoupeno 
k hlasování. 

Výsledek hlasování k bodu 3 – přijetí usnesení č. U/0177/1/2024/SR: 
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„Správní rada VŠPJ projednala a schvaluje bez připomínek Rozpočet Vysoké školy polytechnické 
Jihlava na rok 2024 a střednědobý výhled rozpočtu Vysoké školy polytechnické Jihlava do roku 
2026.“ 

PRO: 5  PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 

Bod jednání č. 4 – Různé 

Informace rektora o novinkách na VŠPJ 

Rektor informoval členy správní rady o novinkách na VŠPJ: 

a) Akreditace 

- Dne 18. 12. 2023 byla na Národní akreditační úřad pro vysoké školství odeslána žádost  
o prodloužení akreditace bakalářskému profesně zaměřenému studijnímu programu 
Cestovní ruch v prezenční a kombinované formě studia, kde čekáme na vyjádření. 

- Dne 22. 12. 2023 Rada Národního akreditačního úřadu pro vysoké školství rozhodla  
o udělení akreditace bakalářskému profesně zaměřenému studijnímu programu Všeobecné 
ošetřovatelství se standardní dobou studia 3 roky v prezenční a kombinované formě studia 
na dobu 5 let. 

- Dne 22. 1. 2024 Rada Národního akreditačního úřadu pro vysoké školství rozhodla  
o prodloužení akreditace bakalářskému profesně zaměřenému studijnímu programu 
Aplikovaná informatika se standardní dobou studia 3 roky v prezenční a kombinované formě 
studia na dobu dalších 5 let. 

- Dne 14. 2. 2024 Rada Národního akreditačního úřadu pro vysoké školství rozhodla  
o udělení akreditace bakalářskému profesně zaměřenému studijnímu programu Porodní 
asistence se standardní dobou studia 3 roky v prezenční formě studia na dobu 5 let. 

b)  Různé  

- Plénum České konference rektorů zvolilo 3. ledna 2024 na svém zasedání nové zástupce do 
Monitorovacího výboru Operačního programu Výzkum, vývoj a vzdělávání. Mezi zvolenými 
zástupci je také prorektor pro vnitřní, vnější a mezinárodní vztahy VŠPJ Václav Báča. 

- Rektor VŠPJ Zdeněk Horák se stal předsedou Meziregionální univerzitní rady, platformy, 
jejímž účelem je posilovat roli vysokých škol působících v regionech.  

- Ve středu 10. ledna 2024 uspořádala VŠPJ v pořadí již desátý, jubilejní ročník soutěže 
„Účtování versus účetnictví“. Soutěže se zúčastnilo celkem 48 soutěžících z devíti středních 
odborných škol Kraje Vysočina a Středočeského kraje. První místo si odnesli žáci Obchodní 
akademie Dr. Albína Bráfa v Třebíči. 

- Prorektor VŠPJ Václav Báča uctil v úterý 16. ledna 2024 památku Jana Palacha, a to 
symbolickým položením květiny k pamětní desce Evžena Plocka na Masarykově náměstí 
v Jihlavě. 

- VŠPJ se v roce 2024 představila veřejnosti v rámci Dne otevřených dveří, a to hned dvakrát. 
Nejen uchazeči o studium mohli získat podrobné informace o nabízených studijních 
programech jednotlivých kateder nebo si prohlédnout učebny a laboratoře ve čtvrtek  
1. února a v sobotu 3. února 2024. 

- VŠPJ se letos již počtvrté připojila k podpoře kampaně Suchej únor, která se věnuje 
problematice nadměrného pití alkoholu v Česku.  

- Dne 8. února 2024 se v aule Výukového centra VŠPJ uskutečnila přednáška předsedkyně 
Státního úřadu pro jadernou bezpečnost Dr. Dany Drábové. Na prezentaci s názvem Svět, 
Evropa a jaderná energetika, kterou uspořádala Skupina ČEZ ve spolupráci se Střední školou 
průmyslovou, technickou a automobilní Jihlava, dorazili nejenom studující VŠPJ a středních 
škol, ale i zástupci široké veřejnosti. 
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- VŠPJ navštívil v pondělí 12. února 2024 předseda Senátu Parlamentu České republiky  
RNDr. Miloš Vystrčil. V rámci své návštěvy se český politik a pedagog setkal s rektorem VŠPJ 
Zdeňkem Horákem. 

- U příležitosti Mezinárodního dne průvodců proběhly v sobotu 24. února 2024 dvě 
bezplatné komentované prohlídky po historickém centru Jihlavy. Akce, kterou pořádala 
Katedra cestovního ruchu VŠPJ pod záštitou Asociace průvodců České republiky a ve 
spolupráci s organizací Brána Jihlavy, p.o., a Muzeem Vysočiny Jihlava, byla určena všem 
zájemcům z řad veřejnosti. 

- V pátek 15. března 2024 se v rámci oslav 20 let založení školy uskutečnil 8. reprezentační 
ples VŠPJ.  

- Volili jsme sportovkyni nebo sportovce z VŠPJ z řad studujících VŠPJ, který podle nás 
v tomto    akademickém roce nejvíce zazářil svými výkony.  Vítěz ankety Sportovec VŠPJ byl 
slavnostně vyhlášen na 8. reprezentačním plese VŠPJ.  

Mgr. Kubátová se pochvalně vyjádřila k vynikající organizaci a atmosféře narozeninového plesu 
VŠPJ. 

- Dne 28. 2. a 29. 2. 2024 jsme na půdě VŠPJ přivítali výherkyně soutěže Mládí Humpolec 
2022/2023 v kategorii Vysoká karta. V rámci této kategorie získaly studentky Klára 
Brožková z České zemědělské akademie v Humpolci a Magdalena Křížová z Gymnázia  
dr. A. Hrdličky Humpolec jedinečnou možnost zažít jeden den na Vysoké škole 
polytechnické Jihlava a stát se tak vysokoškolákem nanečisto. 

- Přednáška Mgr. Hany Vláčilové z Akademické poradny Poradenského a kariérního centra 
VŠPJ se uskutečnila v pondělí 11. března. Přednáška, která je součástí Týdne mozku AV ČR, 
představila praktické ukázky mozkoher a techniky na procvičování našich kognitivních 
funkcí. 

- Jedinečnou příležitost stát se vysokoškolskou studentkou nanečisto a zažít den na Katedře 
technických studií VŠPJ dostala ve středu 13. března 2024 Kristýna Davidová. Studentka ze 
Střední školy informatiky a cestovního ruchu SČMSD Humpolec, s.r.o. tak uzavřela 
pomyslnou trojici výherkyň soutěže Mládí Humpolec 2022/2023 v kategorii Vysoká karta. 

- Online workshop akademických pracovnic z Katedry matematiky VŠPJ Ing. Stanislavy 
Dvořákové, Ph.D., a RNDr. Ing. Hany Kotoučkové, Ph.D., se uskutečnil v pátek 15. března 
na platformě MS Teams. Workshop pro středoškoláky a žáky 7.– 9. třídy ZŠ byl 
součástí Týdne mozku AV ČR. 

- Dne 20. března 2024 VŠPJ hostila čtvrtý ročník konference k automatizaci a digitalizaci 
výroby. 

-   Memorandum podepsali ve čtvrtek 21. března 2024 v rámci slavnostního ceremoniálu  
v Taichungu rektor VŠPJ Zdeněk Horák a prezident NCUT Wen-Yuan Chen. Podpis 
memoranda otevírá širší možnosti spolupráce v oblasti výměny studujících a akademických 
pracovníků, tak i příležitosti ke společným výzkumným a vývojovým projektům. Podpis 
memoranda, u kterého byla přítomna i delegace Kraje Vysočina v čele s hejtmanem 
Vítězslavem Schrekem, byl umožněn také díky nadstandardním vztahům mezi Českou 
republikou a Tchaj-wanem, které dlouhodobě udržuje současný předseda Senátu 
Parlamentu ČR a bývalý hejtman Kraje Vysočina Miloš Vystrčil. 

Plánované aktivity:  

- Dne 23. 4. 2024 se v rámci 20. výročí založení VŠPJ uskuteční Kulatý stůl k problematice 
profesních studijních programů. Ke kulatému stolu přijali pozvání předseda Národního 
akreditačního úřadu Robert Plaga, ředitel Sekce mezinárodních vztahů, EU a ESIF MŠMT 
Václav Velčovský, viceprezident pro hospodářskou politiku a export Svazu průmyslu  
a obchodu ČR Radek Špicar, zástupce Hospodářské komory ČR Martin Plachý, proděkan pro 
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vnější vztahy a rozvoj na Fakultě strojní ZČU v Plzni Milan Edl a radní pro oblast školství 
Kraje Vysočina Jan Břížďala. Akci podpoří Kraj Vysočina a Statutární město Jihlava 

- Rektor oznámil, že bezpečnost na VŠPJ je v procesu intenzivního zlepšování. Prostory školy 
byly prozkoumány zásahovými jednotkami, u hlavního vchodu budou zavedeny turnikety  
a je naplánováno bezpečnostní školení. Dále se uskuteční speciální školení pro oddělení 
zaměřené na krizovou komunikaci a klade se důraz na péči o psychické zdraví. 

- Rektor představil členům SR plánované přestavby vnitrobloku VŠPJ z dotačního programu 
ESF, ERDF. Dalšími plány jsou přestavby parkovacích stání v areálu za menzou, avšak 
primárním plánem VŠPJ je výstavba vysokoškolských kolejí. 

 

Rektor se se členy rozloučil a proběhla debata o následujícím termínu setkání členů Správní rady. 

V rámci následné diskuse k projednávanému bodu nebyly vzneseny ze strany přítomných členů 
správní rady žádné dotazy či připomínky. Bylo tedy přijato usnesení: 
„Správní rada VŠPJ bere na vědomí informaci rektora o novinkách na VŠPJ.“ 5 hlasování  
 

Závěrem poděkovali předseda správní rady a rektor VŠPJ všem přítomným za účast na jednání SR 
VŠPJ. 

Jiná témata nebyla vznesena, zasedání bylo ukončeno. 

Další řádné zasedání: návrh termínu příštího zasedání bude zaslán členům SR VŠPJ prostřednictví  
e-mailu. Program příštího zasedání – výroční zprávy VŠPJ za rok 2023. 

Jihlava 4. dubna 2024 

 Mgr. Petr Černikovský 
 Předseda Správní rady VŠPJ 

Zápis elektronicky ověřil: Mgr. Šárka Kubátová 
Zapsala: Monika Jonášová 
 


